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14. 3. Oslavu jubilejního roku svého předchůdce 
Antonína Cyrila Stojana celebroval arcibiskup Jan 

Graubner na mši svaté v  kostele sv. 
Františka z  Assisi. Lidem 
shromážděným i všem, kdo mši svatou 
sledovali v  přímém přenosu na 

televizi Noe, přitom 
připomenul, že Stojan 
není slavným proto, že 
se stal biskupem - 
biskupem se stal proto, 
že už tehdy byl slavný 
pro způsob, jak žil 
evangelium. Váš rodák nám všem 
ukázal, že cesta ke slávě vede přes 
utrpení, kříž a službu. Po mši 
svaté navštívil arc. Jan Graubner 
muzeum arc. A. C. Stojana. 
25. 6. od 17.30 vystoupil v 
kostele sv. Františka z Assisi v 
Beňově smíšený pěvecký sbor 
Vokál Přerov. Závěrem 
pan farář  přednesl krátký 
životopis našeho rodáka 



arcibiskupa A. C. Stojana a spolu 
se starostou obce odhalili pamětní 
desku, kterou svému rodáku a 
tatíčkovi Stojanovi věnovali vděční 
občané obce Beňov.  
17. 7. od   15.00 v sobotu Pivní slavnosti na výletišti 
za sokolovnou, již 11-tý ročník pořádal T. J. Sokol 
Beňov. V nabídce patnáct druhů piva a bohaté 

občerstvení  z  grilu.  Pořadatelé 
oslovili jak pivovary lokálně neznámé 
jako je Valášek ze Vsetína nebo 
Clock Podštejn, ale také i pivovary 

velké - Radegast, Svijany a Zubr 
Přerov. Byla tu piva od 10°  
Krakonoše až po 16° Exklusiv. 
Nechyběla ani medová 14° z pivovaru 
Bakalář z Rakovníka a 11° Huhňák Max z pivovaru 
Primátor Náchod.  K občerstvení speciality z grilu a z 
udírny, makrely, žebra, cigáro a novinkou byla specialita  
panenka obalovaná v anglické slanině,  zajistil 
organizátor a člen místního Sokola Beňov bratr Ing. 
František Kubík. Před samotným vystoupením kapel se 
konaly soutěže. Nejdříve si to rozdali mezi sebou 
v házení prázdnou bečkou piva. Prvenství si  mezi muži 
vybojoval hodem 10,20 metrů  R. Žákovský. M. 
Hrbasovi  se podařilo hodit 10,18 a  F. Hereg  9,76 
metrů. V soutěži žen hodila Peťa  4,20 



metrů, Dája 4,10 a Alena 4,01 metrů. Poté si poměřili 
síly v pití piva na čas. Největší splávek měl Lukáš 
Dudík, který zvládl půllitr v čase 5,89 sekundy, stříbrný 
byl  J. Vaněk  s časem 5,98 sekund a bronzový 
skončil J. Hrbas s časem 6,04 sekund. Mezi ženami 
byla nejrychlejší Míša za 8,00 sekund, stříbrnou příčku 
obsadila  Yveta  v čase 8,77 sekund a  
bronzová Hanka za 8,80 sekund.   Co se  týká  
vystupujících skupin, kromě brněnské kapely ZYLWAR 

to na pódiu rozjeli domácí TCHOŘI a 
dále HLUKOVÁ ZKOUŠKA a 
návštěvníci se seznámili i s kapelou 
ABY BYLO YASNO, doplnil 

Zbyněk Batěk Mošna.  Děkujeme všem návštěvníkům 
za účast na pivních slavnostech, pořadatelům za zvládnutí 

náročného programu, sponzorům obci Beňov, MAS 
Partnerství Moštěnka a společnosti BEER  
cash&carry, s.r.o.  
6. 8. od 16.00   Posezení  Klubu důchodců     

v  sokolovně a beseda s představiteli obce. Předsedkyně 
Marie Klvaňová přivítala přítomné a v úvodu 
zhodnotila činnost. Starosta Ivo Pitner seznámil 



přítomné s plněním rozpočtu obce Beňov za rok 2020  a 
s pracemi a opravami, ze kterých byly promítnuty 
fotografie  při rekonstrukci hřbitova, hřiště v mateřské 
školce, bytu v  Základní škole, provedené práce na 
výstavbě kanalizace, prodloužení vodovodu a dešťové 
kanalizace v  ulici na lokalitu Horní Újezda. 
27. 8. od 20.00 Rockový 
večer se skupinou MOŠNA 
BANDA pořádala hospoda 
Prusy U Mošny. Občerstvení 
zajištěno.  
1. 9. od 9.00 Zahájení školního roku 2021/2022 v 
Základní a Mateřské škole. Po státní hymně České 
republiky,  žáky a jejich početný doprovod, přivítala paní 
ředitelka školy Mgr. Eva Vyhňáková. Přítomné 
seznámila s organizací nového 
školního roku. Jeden prvňáček 
Sabinka Hutyrová obdržela šerpu, 
nové učební pomůcky a drobné 
dárky, ostatní žáci drobné sladké 
dobroty. V  základní škole bylo 11 
žáků, dvě paní učitelky, jedna 
vychovatelka - asistent pedagoga.  
V mateřské škole bylo 25 dětí, dvě paní učitelky, jedna 
chůva a provozní v jedné funkci.  



3. 9. od 20.30 v pátek vystoupení skupin ARGEMA 

a ABY BYLO YASNO 
na výletišti za sokolovnou. 
Pořadatelé z Beňova i 
Přerova se  zdárně zhostili  
organizace vystoupení a 

zabezpečili občerstvení. Pro fanoušky 
z okolí to byl rockový svátek, který si 
s  chutí užívali do ranních hodin. 
Argema je moravská rocková hudební 
skupina původem začínající v 
Čejkovicích u Hodonína, odkud 
pochází zakládající člen a aktuální 
frontmen kapely Josef Pavka. 

Skupinu založili v roce 1982 Josef Pavka, Slávek 
Borovička, Olda Gistr, Zbyněk Horák, Karel 
Holomáč a Jarda Pavelka. Sestava skupiny se během 
své existence několikrát změnila, ale v současnosti tvoří 
Argemu čtyři členové. Jméno skupině dali podle 
největšího afrického nočního motýla Argema mittrei. 
Josef Pavka  zpěv a bicí, Jaromír Hnilica zpěv, Ivoš 
Ledabil zpěv a kytara, Kamil Hamáček zpěv a 
baskytara. Dále vystoupila rocková skupina ABY BYLO 

YASNO z Přerovska, hrající převážně vlastní songy,  
které ocení rockeři všech generací. Jejich tvorba a texty 
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písní vychází z každodenního života členů kapely. To 
znamená, že zpívají nejen o lásce k něžnému pohlaví, ale 
také o naši silně vyvinuté 
slabé vůli, díky které nám 
čas od času odumře pár 
buněk v mozku. Život se 
má brát s humorem a tím se 
řídí. Rok 2021 byl 
zlomový, kdy nejen vydali první CD  Ospalý ráno, ale 
také se jim podařilo vystoupit na velkých podiích po boku 
rockových i popových legend. Ač to u rockerů nebývá 
zvykem, jsou parta spolehlivých a nadšených muzikantů 
se špičkovým vybavením, schopni se sami ozvučit na 
akcích všech velikostí.  
14. 9. Založen Rockový klub u Mošny v  Prusích 
v obecním domě, který si pronajal pan Zbyněk Batěk. 
25. 9. od 18.00 Rockový večer s kapelami G.O.C. 

a P.O.W. Na čepu  piva Huhňák a 
Bernard,  k občerstvení grilované 

speciality. Vstupné 
100,- Kč. 



1. 10. od 18.00 Rockový koncert dívčí revivalové 
kapely KISS MORAVIAN 
GIRLS a koncert  přerovského 
punku 
MOŠNA 
BANDA 

v Rockovém klubu u Mošny 
v Prusích. Na čepu pivo Huhňák 
a Bernard. 
2. - 3. 10. Hodové slavnosti.  Zpřístupněno muzeum 
A. C. Stojana. V sobotu od 11.00 mše svatá 
s požehnáním nového praporu Sboru dobrovolných 
hasičů obce Beňov v kostele sv. Františka z Assisi.   
Oslavy 130. let založení Sboru dobrovolných 
hasičů obce Beňov pokračovaly po mši průvodem 

kolem pomníku arc. A. C. 
Stojana, zúčastnili se 
členové SDH Beňov, 
pozvané hasičské sbory 
okrsku Horní Moštěnice, 
SDH Bochoř, SDH 

Dřevohostice i zástupci z Polské republiky z Gminy 
Tworóg a hasiči Straž Boruszowice – Hanusek, 
 občané a zástupci spolků obce Beňov s dechovou 
hudbou Moravské Veselky ze Sušic a následně se 



všichni shromáždili v areálu za sokolovnou. Po 
slavnostním nástupu, hymně České republiky a 
oficiálních projevech byli oceněni zasloužilí hasiči obce 
Beňov, zástupci hasičských sborů okrsku Horní 
Moštěnice, SDH Bochoř a SDH Dřevohostice, 
Okresní sdružení hasičů Přerov a Hasičský záchranný 
sbor Olomouckého kraje  - Územní odbor Přerov i 
pozvaní hosté z Polské republiky.  Následovala volná 
zábava s hudbou k poslechu i tanci skupiny Roky z 
Dluhonic.   
16. 10. od 18.00 Rockový 
koncert kapel POW  a 
MOŠNA  BANDA v 
Rockovém klubu v Prusích.  
24. 10. od 16.00 v neděli v sokolovně uvedl Divadelní 
spolek „Vlkoš sobě aneb ochotni, schopni čehokoliv“ 
černou komedii Romana Krejčíře Co víc si přát.  
Začátek se zdál trošku rozpačitý, tři ženy si povídaly ve 
zkrášlovacím salonu. Postupně se však děj rozvíjel. 
Nechyběl i pohádkový prvek v podobě zvláštní víly, 
která splní tomu, kdo najde zvoneček, jedno přání. To 

přání splní až nečekaně přesně a 
jeho důsledky pak mohou být 
fatální. Naštěstí kouzelnou 
formulkou můžete toto přání 
vrátit zpět. Představení bylo 



zároveň poučné a poplatné dnešní době. Je vidět, že si 
málokdy dokážeme přát to, co je nezištné a nikomu 
nemůže uškodit. I v životě někdy nedokážeme domyslet 
všechny důsledky svého konání a ty mohou mít pro nás 
sebedestrukční charakter. Všichni bychom pak chtěli 
vidět dopředu naši budoucnost. A když se něco nepovede, 
mít po ruce "vracecí" zaklínadlo "Hedviko, vem si mě!" a 
vše vrátit na začátek. Celé představení doprovázela hudba 
s autorskými písněmi týkajících se jednotlivých dějství. 
Celkem divadlo zhlédlo 35 diváků, kterým se vystoupení 
líbilo.  
Program v Rockovém 
klubu u Mošny v Prusích: 
22. 10. od 18.00 hrála skupina 
Hluková  zkouška. 29. 10. 

Country bál, hrál L H Western. 
30. 10. od 19.00 Vzpomínkový 
večer na Jirku Schelingera.  

5. 11. od 18.00 
skupiny Styner a No 
limit (Led Zeppelin 
revival). 6. 11. od 19.00 
Legendární  hudební skupina 
TANGO  s  Mirkem Imrichem  v  



čele. 12. 11. Death metal večer. 13. 11. Doro a Judas 
Priest Moravia. Na čepu pivo Huhňák a Bernard,  
k  občerstvení kuřecí stehna a speciality na grilu.  
3. 12. v  pátek dopoledne navštívili naši základní a 
mateřskou školu vzácní hosté, Svatý Mikuláš, anděl i 
čerti. V Mikulášově "Moudré knize" byly zapsány 

všechny nezbednosti a 
neposlušnosti, které 
všechny děti za celý 
rok udělaly. Děti 
přednesly Svatému 
Mikuláši i 
 andělovi různé 
básničky a písničky a 
čertům slíbily, že se 

polepší a po přeskočení metly dostaly drobné dárečky. 

27. 11. Tradiční kulturně společenská akce na první 
adventní sobotu "Rozsvícení vánočního stromu" se 
nekonala. Vláda České republiky vyhlásila  26. 11. 
nouzový stav k opětného vzestupu další vlny pandemie 
Covid -19. Veškeré veřejné kulturní venkovní akce s 
vánočními trhy byly zakázány a tak Rozsvícení 
vánočních stromů v obci Beňov a v místní části 
Prusy proběhlo bez účasti občanů a kulturně 
společenského programu. 



Římskokatolická církev 
 

Administrátorem excurrendo byl R. D. Mgr. Zdeněk 
Jiří  Pospíšilík. Kostelníkem Štěpán Lenhart, 
varhaníkem Richard Weis, Mgr. a ministroval Jiří 
Vlček. Úklid a květinovou výzdobu kostela zajišťovaly 
Zdeňka Bouchalíková a Alenka Ostrčilová. Mše 
svaté byly slouženy v neděli od 8.00 a ve středu od 17.00.  

 Letošní sbírka probíhala jinak, 
než jak jsme byli zvyklí. 

V aktuálním 5. stupni PES byl zákaz koledování po 
domech. Občané mohli přispět na pomoc rodinám a lidem 
v nouzi až do 24. 1.  do pokladničky přímo v kanceláři 
obecního úřadu v Beňově, která zde byla umístěna         
v důsledku pandemie Covid-19 a přijatých opatření.  
V obci Beňov a v místní části Prusy se vybralo 
celkem 21.979,- Kč, což je o 1.198,- Kč více jak v roce 
2020. Částku si převzaly pracovnice Charity Česká 
republika a po jejím přerozdělení se do Přerova vrátí 
65% této částky. Peníze použity na pomůcky pro 
zmírnění bolesti pro domácí hospicovou péči a rovněž na 
přímou pomoc rodinám v nouzi a podporu charitních 
projektů.  
14. 3. Slavnostní bohoslužba k 100. výročí vysvěcení 
Antonína Cyrila Stojana olomouckým arcibiskupem. 
Nadějí pro věřící, kteří se modlí za uzdravení blízkých, 



se stala nedělní mše svatá v 
 kostele sv. Františka 
z Assisi v  Beňově za 
přísných epidemických 
opatření. Bohoslužba za 
uzdravení na Stojanovu 
přímluvu měla povzbudit obyvatele naší země v těžké 
době. Protože do kostela měla přístup jen hrstka věřících, 
přenášela celý průběh bohoslužby televize Noe. 
Olomoucký arcibiskup Jan Graubner vyzdvihl 
Stojanovu službu církvi, ale i jeho pomoc obyčejným 
lidem a řekl:  „Stojan není slavný proto, že byl 
biskupem, stal se biskupem proto, že už byl slavný - pro 
svůj způsob žití evangelia. Jako kněz se věnoval politice, 
což bylo tenkrát běžné. Do politiky šel ale proto, aby 
sloužil druhým. Nehledal výhody ani majetky, dokonce 
víme, že po něm zůstaly dluhy. Viděl potřebné, kterým 
uměl naslouchat a nedal si pokoje, dokud jim nepomohl. 
Byl skromný, obětavý a pracovitý, ale vždy pro druhé - 
to bylo motorem jeho skutků“.  

25. 6. od 17.30 vystoupil v 
kostele sv. Františka z Assisi 
v Beňově smíšený pěvecký 
sbor Vokál Přerov. Občany, 
farníky a přítomné přivítal 
pan farář R. D. Mgr. 



Zdeněk Pospíšilík a starosta obce Ivo Pitner. Sbor 
řídila a slovem uváděla celý koncert dirigentka MgA. 
Kamila Zenklová.   Zazněly jak lidové písně, 
spirituály, církevní  skladby, tak i nádherná skladba 
Ave María. Starosta Ivo Pitner poděkoval za krásné 
vystoupení s tím, že každý  účastník si odnesl z koncertu 
nádherný zážitek. Závěrem pan farář  přednesl krátký 
životopis našeho rodáka arcibiskupa A. C. Stojana a 
poděkování za jeho přínos obci i celé římskokatolické 
církvi a krátkou modlitbou ukončil kulturní setkání a 
spolu se starostou obce odhalili pamětní desku, kterou 
svému rodáku a tatíčkovi Stojanovi věnovali vděční 
občané obce Beňov. Desku odlila darem firma Č.O.B. 
Slévárna barevných kovů Beňov a obec Beňov se 
finančně podílela na zpracování formy k odlití.   
Od 31. 3. po začátku letního času posunuty středeční mše 
na 18.00. Úklid kostela a muzea na velikonoční svátky. 
27. 7. Olomoucké arcibiskupství uspořádalo pěší pouť za 
umělce. Turisté z celého Olomouckého kraje vyrazili  
z Přerova na Švédské Šance uctít modlitbou mučedníky, 
kteří zde byli popraveni po skončení II. světové války. 
Pak se účastníci přesunuli po žluté značce do Beňova a 
navštívili muzeum A. C. Stojana, kde je provedla 
s odborným výkladem paní M. Klvaňová. V kostele  
sv. Františka seznámil pan J. Zámečník, který je 
pověřen shromažďováním materiálů určeného k procesu 



blahořečení A. C. Stojana,  účastníky s jeho 
dobrodružným životem od dětství, po vysvěcení na kněze, 
dále s jeho pastorační činností, jeho působení poslancem 
jak za Rakousko -Uherska, tak i za České republiky 
až po jmenování arcibiskupem. Také i s  jeho aktivitami 
a získáváním sponzorských darů k obnově zvonů v 
kostelích, opravách a výstavbě nových kostelů, božích 
muk, poutních míst na  Velehradě a na Svatém 
Hostýně.   
Úklid v kostele  a  v  muzeu  před  hody.  
2. a  3. 10. Otevřené muzeum u 
příležitosti hodových oslav. V neděli 
navštívil muzeum pan Josef Kořenek a 
věnoval zde Stojanoviny a audioknihu. 

2. 10. od 11.00 mše svatá spojená se 
svěcením praporu u příležitosti výročí 130. 
let založení Sboru dobrovolných hasičů 
v Beňově. Po mši svaté průvod kolem 
pomníku arc. A. C. Stojana a kulturní 
program v areálu za sokolovnou.  

S ukončením 
letního času od 
listopadu vráceny 
středeční mše na 
17.00. 



Sport 

 

                    T.  J. Sokol Beňov 

 

Spolek měl  66 členů, z toho 27 mužů, 19 žen,  
2 dorostence, 10 žáků a  8 žákyň. Výbor se scházel každé 
první pondělí v měsíci. Starostou byl Zbyněk Batěk, 
místostarosta Ivo Pitner, jednatel Alena Jarmarová, 
pokladník Renata Kavková, hospodář Evžen Janda a 
správce majetku Štěpán Lenhart.  
Činnost lze rozdělit do tří základních oblastí - sportovní, 
pořádání kulturních akcí, zabezpečení chodu a rozvoje 
sportovního zázemí. Ze všech je prvořadé zabezpečení 
cvičení všech složek a věkových kategorií v  sokolovně. 
Rozsah sportovní činnosti byl poměrně pestrý a hledali 
nové aktivity, které by přilákaly co nejvíce zájemců. 
Například na cvičení žen PILATES pod vedením Jany 
Konečné začaly dojíždět i zájemkyně z jiných vesnic.  
Dále se pravidelně naši členové a příznivci Sokola 
scházeli na cvičení žákovských složek - 2x týdně pod 
vedením Martina Hrbase a Renaty Kozákové. 
Florbal žáci - 1x týdně pod vedením Romana Bukvy. 
Florbal muži -1x týdně pod vedením Štěpána Lenharta 
Volejbal muži a ženy - 1x týdně a badminton muži i ženy 
- 1x týdně. 



17. 7. od 15.00 tradiční 11. ročník 
Slavností piva v  areálu za  sokolovnou. 
Proběhly dvě  pivní soutěže, pití piva na 
čas a házení prázdným pivním sudem do 
dálky. Popis v Kultuře.  
30. 9. od 17.00 ve středu v rámci akce 
SOKOL SPOLU V POHYBU turnaj spolků v 
BOWLINGU na bowlingové herně TRUMF  U Zubra 

v Přerově. Hrála tříčlenná družstva 
reprezentující příslušný spolek obce 
Beňov, startovné 100,- Kč. Hrálo se na 
3 kola.  Do turnaje se započítávaly 2 
nejlepší výsledky každého hráče. Nejlepší 
družstva a jednotlivci obdrželi věcné ceny a 

medaile.  
26. 10. založen tenisový oddíl pro kluky a holky se 
zájmem o sport ve věku 5 až 14 let. V zimním období 
rozvíjel všestrannost v sokolovně a na venkovní sezonu 
byl připraven nově zrekonstruovaný antukový dvorec, kde 
si mohly zahrát děti i rodiče.  
 
 

Sbor dobrovolných hasičů 

 

Sbor měl 52 členů a je zařazen jako jednotka 
JPOV do integrovaného zásahového systému 
Olomouckého kraje. Starostou Jiří Ondruška, 



velitelem Bc. Ondřej Hudík, místostarostou a 
zástupcem velitele Ivo Pitner, jednatelem Štěpán 
Lenhart, pokladníkem a hospodářem Zdenka Nečková 
a předsedou revizní komise Romana Řezníčková. 
Členové se pravidelně setkávali vždy druhý pátek v 
měsíci na výborové a následně na členské schůzi. Jejich 
hlavní náplní a úkolem je zabezpečení požární ochrany a 
majetku pro občany obce 
Beňov a Prusy.  

1. 5. Sběr 
železného 
odpadu v obci 
a poděkování všem občanům,  kteří 
přispěli. Celkem bylo svezeno  5280 kg 
železa.  

Členové se  podíleli ve spolupráci s obcí Beňov na 
výsadbě ovocných stromů od sokolovny kolem přístupové 
komunikace na Kocandu.  
2. 10. od 11.00  Oslavy 130. let založení Sboru 
dobrovolných hasičů obce  Beňov, mše svatá 
s požehnáním nového praporu v kostele sv. Františka z 
Assisi.   



Následoval průvod kolem 
pomníku a program na 
výletišti za sokolovnou. 
Popis v Kultuře. 
11. 10. nákup věcného 
vybavení a oprava techniky 
z dotace v Programu na 
podporu JSDH DT č. 1 Olomouckého kraje. 
Nakoupeny ochranné pomůcky pro zásahovou jednotku 
JPO-V obce Beňov 
- přilba zásahová Dráger HPS 7000Basic H1, signálně 
žlutá s nátělníkem včetně komponentů 4 ks, ochranný 

oblek sršeň s nápisem 
HASIČI 1 ks, hasičská 
pláštěnka 8 ks, ochranná 
kukla nomex 8 ks, sada 
ochranných prostředků na 
Covid-19, oblek 2 ks, 
holínky 2 ks, rukavice 2 
ks, maska 2 ks a filtry 4 

ks. Tím se podařilo zabezpečit členy ochrannými 
prostředky, pomůckami a vybavením pro likvidaci 
požárů, zásahu při povodních, záplavách, krizových 
situací a jiných událostí. Nákup realizovala společnost 
Požární bezpečnost, s.r.o. Královský vršek 3545/42, 
586 01 Jihlava přes požární výzbrojnu Zlín. 



 

 

      Fotbalový oddíl FC Beňov  
Činnost FC Beňov je realizována za podpory 
Olomouckého kraje a obce Beňov. 
Prezidentem FC Beňov byl Michal Zavadil Dis. 
10. 7. od 9.00 Kutiláda cup memoriál na fotbalovém 
hřišti. Kutil cars service pozval příznivce nohejbalu na 
turnaj neregistrovaných hráčů. Startovné 300,- Kč, 
občerstvení zajištěno.  14. 8. čtvrtý ročník turnaje 
přípravek, v kategorii mladší a starší žáci. Turnaje se 
zúčastnilo šest družstev, které hráli na dvou 
hřištích. Výsledky FC Beňov - Pavlovice 
4:1, FC Beňov - Vlkoš 1: 0 po penaltovém 
rozstřelu, FC Beňov - Dolní Újezd 7:0, 
FC Beňov - Horní Moštěnice 2:0. FC 
Beňov – Hranice 1:2.  Pavlovice -Vlkoš 
1:4, Pavlovice - Dolní  Újezd 4:4 po penaltovém 
rozstřelu, FC Beňov - Dolní Újezd 7:0, FC Beňov - 
Horní Moštěnice 2:0. FC Beňov -Hranice 1:2. 
 Pavlovice - Vlkoš 1:4, Pavlovice - Dolní  Újezd 4:4 
po penaltovém rozstřelu, Pavlovice - Horní Moštěnice 
0:2, Pavlovice - Hranice 0:7.  Vlkoš - 
Pavlovice 8:0, Vlkoš-  Dolní Újezd 7:0, 
Vlkoš -  Horní Moštěnice 5 :0, Vlkoš - 
Hranice 0:10. Dolní Újezd - Horní Moštěnice 0:3, 
Dolní Újezd - Hranice 0:10, Horní  Moštěnice - 
Hranice 0:5. Celkové umístění družstev: 1. Hranice, 2. 



 

 

FC Beňov, 3. Vlkoš, 4. Horní Moštěnice, 5. 
Pavlovice a 6. Dolní Újezd. Všechny zúčastněné týmy 
obdrželi velké dárkové tašky od firmy Č.O.B. slévárna 
Beňov, dárkové tašky věnované obcí Beňov a nejlepší 
první tři týmy obdrželi poháry od FC Beňov. V neděli 
8. 8. odehrálo mužstvo mužů první mistrovské utkání na 
hřišti Čechovic. Do utkání chtěli vstoupit soustředěně, 

ale již ve 4. minutě inkasovali. Při 
snaze o odkopnutí míče si vlastní gól 
vstřelil Standa Pelikán. Ve 23. 
min. se po střele Honzi Zbořiláka 

dostal k odraženému míči Kuba Hrabal a prostřelil vše, 
co mu stálo v cestě 1:1. Domácí tým měl v prvním 
poločase několik výborných příležitostí k navýšení skóre, 
ale vychytal je vynikající Honza Dytrych. Ve 42. min. 
dostali domácí příležitost zahrávat nepřímý kop v ideální 
vzdálenosti od branky a domácí Muzikant se nemýlil 
2:1. V 67. min. vyhrál Dan Navrátil dva hlavičkové 
souboje v pokutovém území domácích a Honza Zbořilák 
pak uklidil míč za záda domácího brankáře 2:2. V 72. 
min. po střele Honzy Zbořiláka se k míči dostal Filip 
Machač, který nedal domácímu brankáři šanci a 

dokončil obrat na konečných 2:3. 
V neděli 15. 8. odehráli druhé 
mistrovské utkání Beňov - 
Kostelec na Hané 2:1. Soupeř 



 

 

převyšoval pohybem a aktivitou. V 19. min. utkání šli 
hosté do vedení. Po přestávce vyrovnání a následně faul 
v pokutovém území na našeho hráče. Byl nařízen 
pokutový kop, který proměnili a utkání otočili v náš 
prospěch. Hosté se snažili o vyrovnání, ale naše obrana 
byla neprostupná. Těsné vedení udrželi a se ziskem tří 
bodů byli spokojeni. Branky: 52. Schlehr, 67. z pen. 
Machač - 19. Skalník. V sobotu 21. 8. třetí mistrovské 
utkání TJ Sokol Určice - FC Beňov 1:2 (1:1). První 
poločas dobře, drželi míč, lépe kombinovali a přecházeli 
jednoduše do útočné fáze. Domácí hráli v obranném 
bloku a byli pasivní. Ve 13. minutě šli do vedení po 
nařízeném trestném kopu Kubou Hrabalem. Ve 35. 
min. utkání se míč dostal na kopačky domácího Paula, 
který pěknou střelou srovnal stav utkání na 1:1. I když 
domácí přidali, naše obrana byla neprostupná. Dan 
Navrátil byl aktivní v napadání, využil toho, že brankář 

neměl míč ve své moci a v 90. minutě 
rozhodl utkání v náš prospěch. Se ziskem 
tří bodů byli spokojeni a zůstali neporaženi.  

29. 8. na domácím hřišti mistrovské utkání FC Beňov - 
FK Hlubočky 1:2 (0:1). První poločas odehráli špatně, 
vázla kombinace, měli zbytečně velké hřiště, V 10. min. 
utkání je hosté potrestali z trestného kopu a v 17. min. 
přišli o kapitána F. Machače, který se zranil při souboji 
a musel střídat. Moc šancí si nevytvořili, ale v samotném 



 

 

závěru se před brankou hostí objevil J. Gréč, ale 
přestřelil. Do druhého poločasu nastoupili s cílem zvýšit 
aktivitu, zlepšit herní činnosti, dát vyrovnávací branku a 
ta se povedla. Utkání dospělo až k pokutovým kopům, 
takže hosté si odvezli z Beňova dva body. 4. 9.  
mistrovské utkání SK Protivanov - FC Beňov 2:4 
(0:1). Vstup do utkání vyšel, ale následně byli pod 
tlakem domácích, kteří hrozili zejména ze standardních 
situací. Jednobrankové vedení hájili až do konce první 
půle. Domácí využívali výškové převahy a hrozili ze 
standardních situací. Nás držel v brance Marek Judas. 
O přestávce si jasně řekli, že musí změnit styl hry, hrát 
více po zemi, snížit počet doteků a zjednodušit hru. To se 
vyplatilo a v 52. min. navýšili vedení brankou D. 
Navrátila. V 62. min. utkání přidali další branku 
Matyášem Gréčem a v 65. min. utkání domácí dorazili 
čtvrtou brankou J. Zbořilákem. Naši přestali hrát a 
začali dělat chyby v zadních řadách. Domácí zabrali a v 
79. a 83. min. utkání snížili na rozdíl dvou branek. Naši 
nebyli schopni odolat tlaku domácích a opět je v brance 
podržel Marek Judas. Závěrečný tlak domácích 
nakonec přestáli a z Protivanova odvezli cenné tři body. 
12. 9. mistrovské utkání na domácím hřišti FC Beňov - 
FK Slavonín 3:1 (2:1). Naši získali velmi brzo vedení, 
ale následně opět přestali hrát. Pasivitu hosté potrestali 
brankou do šatny. Hosté hráli v hlubokém obranném 



 

 

bloku a nakopávali dlouhé míče. My jsme museli 
překonávat obranu hostí, což dělalo problémy. I když 
jsme drželi míč, tak jsme byli bez pohybu. Nebyl to 
vůbec pohledný fotbal. V samotném závěru utkání se 
podařilo vstřelit třetí uklidňující branku. Se ziskem tří 
bodů byli spokojeni, ale s předvedenou hrou určitě ne. 
V sobotu 19. 9.  zápas na půdě Sokol Bělotín - FC 

Beňov 5:4 (3:1). Úvod utkání nevyšel. Domácí nás 
zaskočili pohybem a byli důraznější v osobních soubojích. 
Naši byli zcela bez pohybu a dostali  hned v úvodu tři 
branky. Dá se říci, že utkání bylo rozhodnuté, ale naši ve 
22. minutě snížili brankou F. Machače. O přestávce 
změnili taktiku hry. Provedli střídání a na hřiště přišel 
J. Zbořilák. Začali více presovat domácí, hráli více na 
riziko a tím domácí zaskočili. Rychlou brankou M. 
Václavíčka ve 46. minutě snížili stav na rozdíl jediné 
branky. V 53. minutě utkání dokázali srovnat brankou 
A. Cagáška. Bohužel domácí dali čtvrtou branku. V 
63. minutě utkání srovnali brankou R. Suchánka. Hra 
se poté přesouvala od jedné branky ke druhé. Domácí 
sázeli na standardní situace a výškovou převahu. Pro nás 
přišla pohroma v 86. minutě, kdy se v pokutovém území 
otočil s míčem M. Paka a navýšil vedení domácích. 26. 
9. zápas FC Beňov - Sokol Plumlov 0:1 (0:1).Opět 
nezvládli vstup do utkání. Do Beňova zavítal soupeř, 
který byl v tomto ročníku pověstný tím, že střílí málo 



 

 

branek, ale na druhé straně i malý počet branek dostává. 
Obranný blok, herní pasivita, to je přesně to, co 
nevyhovuje. Ve 4. min. utkání prohráli stopeři souboj s 
útočníkem A. Hladkým, který navíc dokončil souboj 
vstřelením vedoucí a dokonce jediné branky v utkání.  
I když byla stále spousta času a utkání bylo v samotném 
počátku, branka nás dostala pod tlak.  
3. 10. zápas na hřišti Holice HFK Olomouc B - FC 

Beňov 7:0 (3:0). Domácí rezerva Holice předčila v 
herních aspektech. I když odolávali náporu domácích a 
hráli z hlubokého obranného bloku i tak nás domácí v 
závěru prvního poločasu třikrát trestali. Druhý poločas 
měl totožný scénář, naši bránili a byli pod tlakem 
domácích, kteří přidávali jednu branku za druhou. 
Konečné skóre se nakonec zastavilo na čísle 7.  
18. 10. mistrovské utkání FC Beňov - Nové Sady B 
0:5. Branky: 32. a 40. Blaha, 35. Hodis, 54. 
Kryštůfek, 86. Andreev. Hosté z Nových Sadů nás 
zcela přehráli v pohybu a jednoduše kombinovali. Naši 
dokázali podržet míč jen na okamžik a vždy o něj velice 
brzo přišli. I když měli několik možností rohových kopů 
a trestných kopů, tak to nedokázali využít. Hosté byli 
jasně lepší a zaslouženě zvítězili. 25. 10. Sokol Dub nad 
Moravou - FC Beňov 2:4 (1:2). Po neúspěších v 
posledních utkáních konečně zabrali. Úvod utkání vyšel 
dokonale, v 9. min. se trefil  D. Navrátil. Vypracovali 



 

 

si další brankové příležitosti, ale opět zklamali v 
koncovce. Domácí ve 32. min. srovnali brankou J. 
Kaisera. Naši odpověděli po dlouhém autovém 
vhazování brankou ve 40. min. V. Dýčkou. Vedení 
udrželi do konce prvního poločasu. V 51. min. utekl 
domácí obraně F. Machač a navýšil vedení. V 81. min. 
po nařízeném pokutovém kopu snížili domácí na rozdíl 
jediné branky. Nás nakonec vysvobodila branka J. 
Gréče v 87. min. a tak se konečně po čtyřech utkáních 
dočkali vítězství a zisku tří bodů. 31. 10. mistrovské 
utkání FC Beňov - Lipník  nad Bečvou 4:1 (2:0). 
Sestava: Judas - Suchánek, Cagášek, Dýčka, 
Vojtěchovský - Hrabal, Václavíček, Machač, Gréč, 
Pelikán - Navrátil. Střídání: Dytrych (Dýčka 80. 
min.). V posledním utkání podzimní části dokázali 
bodovat. K utkání bylo připraveno pouze dvanáct hráčů, 
z toho dva brankáři. Taktika byla zcela jasná. Hluboký 
obranný blok, malé hřiště, výborný pohyb, jednoduchý 
přechod do útoku a to vše rozhodlo o úspěchu. Dvě 
branky do poločasu z kopačky F. Machače (26. a 41. 
min.). Hosté v 50. min. utkání snížili brankou J. 
Simona. Naši odpověděli po pěkné křídelní kombinaci 
brankou D. Navrátila v 60. min. utkání. Klid a 
definitivní tečku v utkání opět udělal F. Machač, který v 
71. min. utkání svou třetí brankou navýšil naše vedení. 
Zisk tří bodů, postup v tabulce, to je to co potěšilo. 



Rybáři Beňov,  
  zájmový spolek. 
 

Předseda pan   Bukva Petr, jednatel pan   Fišer 
Michal, hospodář  pan  Mgr. Mudra Stanislav,  
pokladník   pan Bucher David a členem výboru pan 
Bukva Roman.  



19. 6. od 9.00 na Beňovském rybníku tradiční rybářské 
závody pro děti do 15 let. Pro příznivce a hosty bylo 
připraveno bohaté občerstvení a pro děti skákací hrad. 
Na 1. místě Jakub Habčák z Beňova, 2. Filip 
Kelnar z Frýdlantu nad Ostravicí, 3.  
Anežka Smékalová z Beňova, 4. Jakub 
Zehnula z Beňova, 5.Vítek Bartl z 
Prus, 6.  Jakub Pluháček z obce Čechy, 
7.  Jindřich Kelnar z Ludgeřovic. Největší rybu chytil 
Matyáš Smékal z Beňova, kapra o délce 45 cm. 
Celkem se soutěže zúčastnilo 25 závodníků.  



Jezdecký oddíl Beňov 
  

Měl 5 stálých členů, 
předsedou Kamil Bukva, 
který udržuje dráhu, dělá 
seno a opravářské práce. 
Radim Petřík pracuje ve 
slévárně, před prací dá 
koňům krmení, Eva 
Petříková učí na Střední zemědělské škole v Přerově, 

před odjezdem  pouští do výběhu 
a Radim se o polední pauze 
vrací místovat.  Také ostatní, 
kteří pomáhají, mají práci na 
plný úvazek mimo stáj. U koní 
se schází kolem třetí,  aby šli 

jezdit. Je zde ustájeno sedm koní a jedna ponyčka. 
Nejstarší Grémium je skvělý vodič pro dvouleté v 
tréninku, ale hodně pomáhá i s přípravou mladých koní 
do boxů a přes překážky. Navíc je to kůň, jehož 
využívají členové jezdeckého oddílu, převážně studenti 

Střední školy zemědělské 
v Přerově. Právě na něm se učí 
dostihové základy, skládají 
zkoušky základního výcviku a 
odjedou si i lehčí drezúrní závody. 



Cossicos - provoz a drezury, Sacamiro  a Maková 
Panenka - steeplechase cross-country, Cenný 
Monarcho - překážkové dostihy, Caramela - dostihy, 

Cenný Email - rovinové nebo 
překážkové dostihy a Zuzka 
z obory Mlýn - pony dostihy, 
parkury drezury a všechno 
možné. Členové se pravidelně 
zúčastňují dostihů, oslav Dne 

dětí  a Hubertových jízd nejen v Beňově, ale i 
v okolních obcích. K dispozici mají cvalovou dráhu dva 

kilometry do kopce a krásné 
steeplechase skoky. Pracují převážně v 
terénu, kde jsou podmínky pro chystání 
překážkových koní ideální. V zimě pak 
dojíždějí do haly, v níž koně absolvují 
gymnastiku, se kterou pomáhá i 
několikanásobný mistr České republiky 

ve všestrannosti Karel Diringer. Není zde velké 
tréninkové středisko a všechno by samozřejmě mohlo být  
lepší, nicméně podmínky jsou dostačující. 
Sacamiro strávil svoji kariéru převážně na provinciích. 
V pěti letech přešel na proutěnky, v šesti si vyhrál malý 
steepl. Loni začal na pardubických krosech a hned se mu 
dařilo. Napoprvé mu utekl jen slušný New Finch, ve 
druhém startu již startoval v této předzkoušce Ceny 



Labe, kde poprvé zvládl Irskou lavici, navíc 
v obráceném směru a dofinišoval čtvrtý. Až v Ceně 
Labe se mu nedařilo. Udělal velkou chybu na Hadím 
příkopu, možná na něj byla i moc měkká půda, přeci to 
byl drobnější kůň. V tomto roce mu v prvním startu utekl 
jen výborný Night Moon a porazil Rekiho a 
Hazhilise. V červnové pardubické dvojce na 5200 metrů 
přešel do vedení již při vbíhání na travnatý ovál, v rovině 
ho však porazil Mahe King. Tentokrát se konečně 
prosadil naplno, přestože v dostihu bylo několik koní 
ladících formu na Velkou pardubickou. Jan Odložil ho 

držel spíš vzadu, ale před Velkým 
anglickým skokem již byl mezi 
prvními koňmi, předposlední 
překážku skákal na úrovni 
vedoucího Bridgeura a pak už to 

bylo jeho. Kůň z malé stáje se tak vypracoval z provincií 
na kandidáta Ceny Labe. 4. 9. se Sacamiro stal 
objevem roku v Ceně Catering Melodie (steeplechase 
cross country, II. kategorie, 5200 m, 120.000 Kč). 
Jistě zvítězil a stejně skvělý 
výkon pak podala i Maková 
Panenka v Ceně společnosti 
Tipsport (V. kategorie, 3300 
m). V  obou  případech byl 
v sedle žokej Jan Odložil.  



Knihovna. 
Otevřena v  úterý a ve čtvrtek od 15.00 do 17.00. 
Knihovnicí paní Alena Černá. Evidováno bylo 33 
čtenářů, z  toho  15 do věku 15 let. Učinili 347 návštěv 
a vypůjčili si  929 knih a 167 časopisů, z toho beletrie 
620 pro dospělé a pro děti 127, naučné 12 pro dospělé a 3 
pro děti. 76 uživatelů použilo internet. Na podzim byly 
vyřazeny knihy a prodávány za 1,- Kč. 

 

 

Klub důchodců. 

6. 8. od 16.00  se  konalo Setkání po více jak roce a půl. 
Členové zaplnili  sál místní sokolovny.  Předsedkyně 
Marie Klvaňová přivítala přítomné, zhodnotila činnost, 
seznámila s akcemi,  které byly za uplynulé období 
uspořádány a  přednesla zprávu o činnosti  za rok 
2020. Vyzvala přítomné k  uctění památky minutou ticha 
za občany, kteří nás opustili. Starosta obce Ivo Pitner 
přednesl zprávu o plnění rozpočtu obce Beňov za rok 
2020 a seznámil s pracemi,  ze kterých byly promítnuty 
fotografie. Oprava parkovišti u hřbitova, opravy márnice 
a vnitřní chodníky na hřbitově, práce na výstavbě 
kanalizace, prodloužení vodovodu a dešťové kanalizace v 
ulici na lokalitu Horní Újezda.  Přednesl úkoly, 
kterými se zabývalo zastupitelstvo obce v roce 2021, 
opravy v Základní škole v bývalém bytě, vybudování 
jazykové, počítačové a gastro učebny, dále rekonstrukce 



keramické dílny se šatnou a zázemím. V Mateřské škole 
pak na zahradě výstavba enviromentálního hřiště. 
Informoval o projektu kanalizace Za beňovským 
potokem, přípravy projektu opravy pomníku padlých z I. 
světové války na hřbitově a další připravované projekty 
rekonstrukce objektu zahrádkářů č.p. 6,  na který obec 
žádala dotaci. V kulturní oblasti pak oslavy výročí 130. 
let sboru dobrovolných hasičů v obci Beňov. Účastníci 
při posezení využili drobného občerstvení a při 
reprodukované hudbě poseděli a povykládali mezi sebou. 
13. 7. od  8.00 pouť na Svatý Hostýn. Odjezd 
autobusem od zastávky. Mše svatá byla obětována za 
živé a zemřelé farníky z Beňova a Prus. Účastníci pak 
obešli stánky a  nakoupili dárky na památku. 

Klub pokračoval ve cvičení Pilates pod vedením Jany 
Konečné. 

Starší a nemocní obyvatelé se nemohou těchto akcí 
účastnit, tak je členové výboru navštěvují s vitamínovým 
balíčkem.  



 

Český zahrádkářský svaz Beňov  
 

Měl 54 členů převážně staršího věku. Spolek má 
dohodnutý pronájem v obecní budově čp. 6 a vlastní 
podílky v zahrádkářské kolonii u Moštěnky. 
Spolupracuje s dalšími spolky v obci, se základní a 
mateřskou školou. Členové výboru:  předseda Černý 
Josef,  jednatel Nečková Zdeňka, pokladník Černá 
Alena, kulturní referent Hrbasová Yveta, revizor účtu 
a ostatní členové výboru Jandová Lenka a Honěk 
Milan. Činnost byla utlumena z důvodu koronavirových 
opatření. Výbor se začal scházet za přísných 
epidemiologických nařízení až od dubna. 
Byl zorganizován 2x zájezd do Polska na trhy za 
nákupy ve spolupráci s SDH Beňov, kdy účastníci jeli 
hasičských vozem. 
9. 11. Členové výboru opět vyhodnotili vítěze výtvarné 
soutěže na téma  moje oblíbená květina. Děti z MŠ i ZŠ 
Beňov   namalovaly krásné obrázky.  Děkujeme všem 
dětem za snahu, za malování dostaly nové barvy a 
sladkou odměnu. 

 



Úpravy  a  budování. 
 
Obec Beňov instalovala v obci oranžové sběrné nádoby 
k ukládání psích exkrementů. Sběrné nádoby jsou 

namontovány za sokolovnou, u 
fotbalového hřiště a u rodinného 
domu pana Kretka - za pomníkem 
osvobození z II. světové války. Všichni 
majitelé pejsků byli vyzváni, aby  při 
venčení svých mazlíčků  využívali 
odpadové koše s přiloženými igelitovými 

sáčky a tím přispěli k čistotě v naší obci. 
SDH obce Beňov ve spolupráci s obcí Beňov se 
podíleli na výsadbě ovocných stromů 50 
ks trnek v odrůdách Durancie, 
Wagenheimova, Prezident, Stanley a 
Trnka domácí od sokolovny kolem 
přístupové komunikace na Kocandu.  
Pracovníci obce dosadili v jarních 
měsících více jak 60 ks lesních stromů 
duby, buky, třešně, lípy a ořešáky kolem 
komunikace z Kocandy na Karlovice a do protierozních 
valů.  
22. 4. Den Země. Historie vyhlášení tohoto dne sahá 
do roku 1969. Kampaň s tímto svátkem spojená si 



kladla za cíl přenést otázku ekologie 
do politických kruhů. Cílem bylo 
zvýšit energetickou účinnost, 
recyklovat odpadky a hledat 
obnovitelné zdroje a energie. Tato 
akce měla velký ohlas zejména mezi 
studenty. Od roku 1990 se 
k oslavám přidala i Česká republika. 

Také v Beňově jsme se již tradičně připojili k tomuto 
svátku, kdy občané, rodiče, mládež a děti prošli katastr, 
polní a lesní cesty obce Beňova a Prus a 
sesbírali odhozené odpadky.    

V průběhu měsíce května provedli 
pracovníci obce montáž nové informační 
vitríny v místní části Prusy vedle 
trafostanice. Dále obnovili 
dopravní značení na 
návsi v místní části Prusy na 

místní komunikaci kolem kaple sv. Floriána 
v počtu dvou značek typu Dej přednost 
v jízdě. 
15. 5. v sobotu proběhl Sběr a svoz nebezpečného odpadu 
a elektro odpadu v obci Beňov a v místní části Prusy v 
sobotu dne za spolupráce pracovníků obecního úřadu s 
firmami SUEZ Využití zdrojů, a.s. a společnosti REMA 
Systém, a.s.  



Od pátku 21. 5.  do neděle 23. 5.  byly v 
obci Beňov přistaveny velkoobjemové 
kontejnery na sběr a svoz 
velkoobjemového odpadu pro občany obce 
u Základní školy, u fotbalového hřiště u domu p. 
Kretka a pod pomníkem A. C. Stojana, v místní části 
Prusy u kaple sv. Floriána.  
Obec Beňov zaměstnala čtyři mladé brigádníky A. 
Pavlíkovou, M. Zavadilou, J. Pavlíka a J. 
Habčáka na nátěrové práce, které prováděli po celé obci 
Beňov a v místní části Prusy. Ošetřili herní prvky na 
dětském hřišti před Základní školou, na fotbalovém 
hřišti, lavice na tribuně a lavice pod pergolou a veškeré 
lavice po celé obci, informační tabla před obcí, na 
rybníku, u ČOV a u hřiště a u kaple sv. Floriána před 
obcí směrem na Horní Moštěnici. Dále v místní části 
Prusy nátěry na zastávkách u silnice II. třídy, u kaple 
sv. Floriána lavice a dětské hřiště, informační mapovou 
desku a lavice u kříže směrem na obec Čechy a v horní 
zastávce směrem na obec Beňov. Na Kocandě nátěry 
koňského úvaziště, lávky venku a vevnitř mysliveckého 
srubu a dřevěné směrovky před křižovatkou. Kolem 
ohniště před srubem vybudováno posezení z kmenů.  
V úterý dne 14. 9.  od 8.00  zahájila práce s ošetřením 
chráněného památného stromu "Stojanovi lípy" 



u kostela svatého Františka 
z Assisi v  Beňově  arboristická 
firma  (péče o stromy) Antonín 
Ambros, Jankovice 77, Holešov. 
Ošetření chráněné památné lípy 
bylo hrazeno v rámci podané dotace 
obce Beňov z Ministerstva 
životního prostředí ČR z 
programu Programu péče o krajinu 

v rámci výzvy 1/2021 Podprogram B - Podprogram pro 
zlepšování dochovaného přírodního a krajinného 
prostředí. Dále byly ošetřeny a prořezány další dvě lípy 
u kaple Sv. Floriána na výjezdu z obce směrem na 
Horní Moštěnici, lípa u základní školy, lípa u pomníku 
osvobození z II. sv. války, lípa na veřejném prostranství 
na p.č. 58/2 k.ú. Beňov. 
V průběhu září až října provedla společnost Treton 
Czech, a.s. opravu místní komunikace v Prusích kolem 
kaple Sv. Floriána a v Beňově od pomníku osvobození 
z II. sv. války po křižovatku k fotbalovému hřišti. 
Následně pracovníci společnosti Správy silnic 
Olomouckého kraje provádějí práce technologií TURBO 

na opravě místní komunikace od čističky odpadních vod 
po křižovatku k silnici III. třídy. Tyto práce se provádějí 
ještě před zimním obdobím z důvodů dosti značného 
poškození a trhlin na místních komunikacích, tak aby po 



zimě nevzniklo ještě více škody a opravy by byly finančně 
náročnější.  
15. - 18. 10. Sběr velkoobjemového odpadu v obci 
Beňov a v místní části Prusy. 
Kontejnery  byly přistaveny za 
spolupráce pracovníků obecního 
úřadu na sběrná určená místa a poté 
odváženy na skládku do Hradčan 
ve vlastnictví Suez Odpady, a.s.  
30. 10. od 10.00 akce Vysaďme školní zahradu.  Obec 
provedla úpravu terénu a od 15.00 děti s rodiči a dalšími 
příbuznými vysadili keře a stromy. Po ukončení si opekli 
špekáčky, poseděli u kávy a čaje. 

V průběhu konce října a 
začátkem listopadu pracovníci 
obce Beňov provedli na 
obecním pozemku p.č.853/1 v 
k.ú. Beňov výřezy a vyčištění 
náletových keřů, stromů a 

úklid celého pozemku. Ve spolupráci se společností 
Salix Morava, a.s. došlo velkým traktorem typu FEND 

k vytrhání starých ořezaných 
trnkových kmenů, jejich pořez, 
odvoz kořenů a dřevěných 
špalků na obecní dvůr. 8. 11. v 
pondělí byly vykopány jámy a 



rozvoz opěrných kůlů, 9. 11. v úterý proběhla výsadba 45 
ks hrušní v odrůdách  Clapova, Wiliamsova máslovka, 
Konference a Petra. Následně byla provedena zálivka 
a zasypání hmotou z výřezu větví, která byla 
štěpkována  neseným  štěpkovačem  za traktorem Zetor 
Proxima 8441. 
Výsadba byla podporovaným projektem v rámci 
programu "Sledujeme - Snižujeme - Ofsetujeme CO2 
(SCO2)" přes společnost CI2, o.p.s. která uzavřela s obcí 
Beňov smlouvu - Dar obci Beňov.  Sponzorsky se 
podílela dopravní společnost Leo Express díky 
příspěvkům cestujících, kteří ji zaslali na kompenzaci 
uhlíkové stopy své cesty vlakem. Celkové náklady na 
výsadbu byly v částce 78.460,- Kč, v rámci smlouvy 
obdržela obec dar 85 % v částce 66.691,- Kč, zbytek 15 
% zafinancovala obec Beňov v částce 11.769,- 
Kč. Společnost CI 2, o.p.s. jako garant programu  
vyčíslila dle expertních poznatků celkové množství 
zachycených emisí CO2 v rámci projektu této výsadby 
hruškové aleje v rozsahu 86,67 tun CO2. Obec je v 
následných pěti letech povinna provádět údržbu, zálivku, 
sečení dané lokality, případně výměnu či dosazení 
uhynulých stromů a to především okusem zvěře, suchem 
nebo jiným poškozením. 
Obec Beňov obdržela dotaci na projekt „Vybudování  
učeben v ZŠ/MŠ Beňov“ z Ministerstva financí ČR z 



programu „29822 - Akce financované z rozhodnutí 
Poslanecké sněmovny Parlamentu a Vlády ČR“ 
v částce 1.693.600,- Kč. Vlastní zdroje obce v částce 
285.855,- Kč, celková hodnota proinvestovaných 
financí v částce 1.979.455,- Kč.  Cílem realizace tohoto 
investičního záměru bylo podpoření obnovy a rozvoje obce 
Beňov díky stavebním úpravám provedeným v objektech 

dvou školských zařízení - Základní 
školy a Mateřské  školy. Záměrem 
stavebních úprav ZŠ Beňov bylo 
vytvořit nové učebny, které budou 
využívány v procesu vzdělávání. 

Kromě vybudování nových učeben byly provedeny i 
další stavební úpravy. Oprava 
sociálního zařízení v prostorách 
základní školy a vytvoření prostoru 
pro šatnu žáků v 1. NP, což 
významným způsobem zlepšilo i 

hygienické zázemí školy. V MŠ Beňov byla 
vybudována venkovní učebna zaměřená na enviromentální 
výchovu žáků. Výsadby, úpravy 
terénu a drobné práce probíhaly 
formou komunitní spolupráce dětí, 
rodičů, prarodičů, obecních 
pracovníků, zastupitelů obce, 
přátel školy a učitelského sboru. 



Různé události 
 

Nové směrové tabulky na Kocandě. 

U Základní školy byl umístěn Z-BOX    
od společnosti Zásilkovna.cz, 
Lihovarská 1060/12, Libeň, 190 00 

Praha 9. Je určen k vyzvedávání drobných i větších 
zásilek či balíčků objednaných přes internet a 
tuto společnost jednotlivými občany obce. 
Zásilkovna je levné, rychlé a jednoduché 
doručování zásilek od e-shopů na výdejní 
místa nebo na adresu. V České republice je 
přes 4.100 výdejních míst s meziročním 
nárůstem 87 %. Nonstop výdej a příjem, rychlé doručení 
a vyzvednutí, jednoduchost  šetří čas a peníze.   

8.  a  9. 10. Volby do poslanecké sněmovny v obci 
Beňov a výsledky v  České republice.  



14. 9. v úterý první setkání Senior sympózium na zámku 
v Dřevohosticích. Stovka seniorů z obcí mikroregionu 
Moštěnka se sjela na zámek. Akci uspořádal 

dobrovolný svazek obcí 
mikroregionu v rámci 
projektu Síť pomoci 
Moštěnka, který se ve 
22  obcích na 
Přerovsku zaměřuje 
na konkrétní pomoc se 

znalostí konkrétního prostředí lidem, kteří pomoc 
potřebují i lidem, kteří pomáhat chtějí. „Jde nám rovněž 
o propojování již fungujících a osvědčených institucí, 
spolupráci se samosprávami, inovace, které mohou udělat 
z venkova důstojné místo pro život a vrátí nebo založí 
služby, jež tady chybí,“ uvedla Markéta Poláchová 
Kropáčková, která má v projektu na starosti koordinaci 
sociálních služeb. Na programu Senior sympozia byly 
duchovní a  zdravotní přednášky, beseda s  knězem, 
policejní preventistkou, se starosty obcí a prezentace 
neziskových organizací zaměřených na sociální oblast. 
Účastníci akce rovněž navštívili poradnu zdraví, kterou 



zajišťovala Národní síť podpory zdraví. Mnozí si 
nechali na místě změřit tlak, cukr či cholesterol. Stále 
platí, že senioři jsou mnohem častěji oběťmi než pachateli 
trestných činů. Kriminalita na seniorech je zvláště nefér 
především z  obecného morálního úsudku, zaznělo na 
besedě s  Lenkou Vaňkovou z  Policie ČR . Varovala 
před jednou z metod sociálního inženýrství, takzvaného 
vishingu (z anglického Voice phishing), která spočívá 
v oklamání konkrétní oběti pomocí telefonního hovoru, 
kdy je cílem pachatele vylákání různých informací, jež 
mohou být následně zneužity. Užitečné informace 
zazněly také od zástupců přerovské Charity, mobilního 
hospice Strom života či Choryňského kláštera. 
Představitelé Krajského úřadu Olomouckého kraje 
seznámili návštěvníky sympozia například s  novým 
projektem zaměřeným na seniorské cestování. Se skvělým 
ohlasem se setkala přednáška olomoucké fyzioterapeutky 
Lenky Fasnerové, jež ve své praxi radí lidem všech 
generací, jak se pomocí cvičení zbavovat bolesti. 

9. 11. od úterý otevřena provozovna Kadeřnictví Tereza 
ve dvorním traktu obecního úřadu. Slečna Tereza 
Žákovská z  Líšné nabízela dámské, pánské a dětské 
stříhání, mytí vlasů, barvení, melírování, trvalou, 
fénování a tvorbu účesů. Otevřeno každé úterý od 8 do 13 
hodin a každou středu od 13 do 18 hodin. Ostatní 
pracovní dny dle telefonické domluvy 723 890 415.  






